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Hermed sendes svar på spørgsmål nr. 1 til aktstykke 77 af den 5. april 2016. Spørgsmålet 

er stillet efter ønske fra Rune Lund (EL). 
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Spørgsmål 

I hvilket omfang er der på Finansloven for 2016 indregnet midler på SKATs bevilling til 

at løse opgaven i forbindelse med etablering af et nyt ejendomsvurderingssystem? 

 

Svar 

Arbejdet med at udvikle et ejendomsvurderingssystem er forankret i Implementeringscen-

ter for Ejendomsvurderinger (ICE), der er oprettet som en særskilt programorganisation i 

Skatteministeriets departement.  

 

Det medfører blandt andet, at udviklingsarbejdet og udgifterne i den forbindelse er for-

ankret under departementets bevilling på en særskilt underkonto § 09.11.01.20 Implemen-

teringscenter for Ejendomsvurderinger. 

 

Der er med Finansloven for 2015, aktstykke 88 af den 5. februar 2015 samt Finansloven 

for 2016 blevet afsat samlet set 331,3 mio. kr. til implementeringsarbejdet (pl-2016 regule-

ret), jf. tabel 1:  

 

Tabel 1. Bevilling til udvikling af et nyt ejendomsvurderingssystem 
 

 
 

 

Bevilling (2016-pl) 2015 2016 2017 2018 I alt 

Finansloven for 2015 50,0 50,0 50,0 50,0 200,0 

Aktstykke 88 af den 5. februar 2015 43,0 0,0 0,0 0,0 43,0 

Finansloven for 2016 0,0 43,7 32,2 12,4 88,3 

Samlet 93,0 93,7 82,2 62,4 331,3 

 

 
 
Anm.: Bevillingen er placeret på § 9.11.01.20 Implementeringscenter for Ejendomsvurderinger 

Kilde: Finansloven for 2015, Aktstykke 88 af den 5. februar 2015 samt Finansloven for 2016 

 

Hertil kommer, at der på aktstykke 161 af den 17. september 2015 samlet set er afsat 96,4 

mio. kr. i perioden fra 2015-2020 til udvikling af et nyt system til understøttelse af klage-

sagsbehandlingen og ejendomsvurderingsprocessen.  

 

Der anmodes med aktstykke 77 om midler til de anførte dataforbedringsprojekter.  

 

Herudover er det vigtigt at påpege, at det samlet set er en meget stor og kompleks opgave 

at bygge et helt nyt ejendomsvurderingssystem fra bunden.  

 

Udover de allerede nævnte udgifter må der forventes øvrige udgifter, fx til etablering af 

markedsdata til vurdering af erhvervsejendomme og den efterfølgende drift af systemet 

og klagebehandling.  

 

De samlede udgifter til udviklingen af systemet og den efterfølgende drift skal dog ses i 

sammenhæng med, at det er et system, som understøtter opkrævningen af over 40 mia. 

kr. i ejendomsskatter om året.  


